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PROTOKÓŁ NR 28/2020 

z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju 

z dnia 30 listopada 2020 r. 

 

XXVIII Sesja Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju odbyła się 30 listopada 2020 r.  

o godz. 9.30 w sali narad Urzędu Miejskiego. W Sesji uczestniczyło 12 radnych, nieobecni: 

Długosz Krzysztof, Maślanka Lech, Źrałka Włodzimierz. Sesję prowadził Adam Musialski – 

Przewodniczący Rady Miejskiej. 

 

CZĘŚĆ I - WSTĘPNA 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad Sesji.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Dokonał otwarcia obrad Sesji. Przywitał wszystkich obecnych. Odczytał zaproponowany 

porządek obrad wraz ze zmianą poprzez dodanie w II PODJĘCIE UCHWAŁ dodaje się punkt 

12 o treści:„12. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gmi-

ny Piwniczna-Zdrój.” 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zaproponował przystąpienie do sprawdzenia kworum. Powiedział, że w związku z obowiąz-

kiem transkrypcji w celu umieszczenia napisów dla osób niesłyszących, przypomina, że każda 

wypowiedź musi być skierowana do mikrofonu, żeby ułatwić transkrypcję wypowiedzi. Po-

prosił, aby pamiętać o tym. Zarządził sprawdzenie obecności.  

 

Podczas sprawdzania obecności wystąpił problem z urządzeniem Radnego Jana Toczka.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że pan Radny Toczek chciał zabrać głos. 

 

Jan Toczek – Radny  

Podziękował za udzielenie głosu. Zwrócił uwagę, że w związku z porządkiem obrad wnosi  

o ściągnięcie pkt 9 w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Piwnicznej-Zdroju, 

działka 3703/14 w związku z niejasnościami.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś inne wnioski. 

 

Justyna Deryng – Radna  

Powiedziała, że w związku z dyskusją, która się odbyła na Komisji w sprawie podatków od 

środków transportu i od nieruchomości, wnosi o zdjęcie tych dwóch punktów.  

 

Pracownik obsługujący Sesję dokonał wprowadzenia do systemu głosowania wniosku pana 

Jana Toczka.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz 

Zwrócił uwagę, że woli zapytać, ponieważ jest autopoprawka jeśli chodzi o budżet 2020 roku,  

w dziale oświata pojawiły się środki z Zakładu Leśno-Drzewnego oraz przyszły z Warszawy  
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i musi być to przegłosowane dzisiaj, żeby można było przeznaczyć na wynagrodzenia  

w oświacie. Powiedział, że zgłasza to formalnie.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie wniosek pana Radnego Jana Toczka. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie tj. 12 – za (protokół z imiennego głosowania sta-

nowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił o wprowadzenie wniosków pani Radnej Justyny Deryng.  

 

Wiesław Keklak – Radny  

Zwrócił uwagę, że ma tylko pytanie formalne, ponieważ nie jest pewien czy ten wniosek jest 

dobrze sformułowany, bo teraz czy było zdjąć, czyli czy będzie obowiązywać uchwała, która 

była na 2020 rok. Stwierdził, że nie wie, czy nie trzeba po prostu inaczej zawnioskować, że 

uchwałę, a zostawiamy po prostu tylko techniczne. Powiedział, że trzeba by było to spraw-

dzić. 

 

Justyna Deryng – Radna  

Zwróciła uwagę, że jej się wydaje, że jeżeli zdjęte zostaną te uchwały to obowiązuje nadal 

uchwała, która obowiązywała na 2020 rok. 

 

Wiesław Keklak – Radny  

Stwierdził, że nie jest pewien. 

 

Magdalena Nieć – inspektor UM  

Zapytała, czy chodzi o podatki. Wyjaśniła, że uchwała w sprawie stawek podatkowych wcho-

dzi w życie 14 dni po ogłoszeniu, ale jej moc obowiązuje od 1 stycznia 2021 roku. 

 

Justyna Deryng – Radna  

Zapytała, co w przypadku gdy nie zostanie ona uchwalona.  

 

Magdalena Nieć – inspektor UM 

Powiedziała, że wtedy nie ma żadnych zmian stawek. Zapytała, czy pani Radna zgłaszała 

wnioski o jedną i drugą uchwałę w sprawie podatków. 

 

Justyna Deryng – Radna  

Potwierdziła, że tak.  

 

Jan Toczek – Radny  

Zwrócił uwagę, że ewentualnie radni mogą zagłosować przeciw. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie wniosek pani Radnej Justyny Deryng o zdjęcie z porządku obrad pkt 

2 o treści: „Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój”. 

 

Wniosek został przyjęty, tj. 8 – za, 3 – przeciw, 1 – wstrzymujący się (protokół z imien-

nego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  
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Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie wniosek pani Radnej Justyny Deryng o zdjęcie z porządku obrad pkt 

3 o treści: „Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transpor-

towych na terenie Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój”. 

 

Wniosek został przyjęty, tj. 11 – za, 1 – przeciw, (protokół z imiennego głosowania sta-

nowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zaproponował, aby przystąpić do głosowania nad przyjęciem porządku obrad.  

 

Magdalena Nieć – inspektor UM 

Zwróciła uwagę, że jeszcze punkt w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że w związku z tym, że został zaproponowany kolejny punkt 12 proponuje przy-

stąpienie do głosowania, ale prosi o zabranie głosu Panią Dyrektor.  

 

Urszula Sikorska – p.o. Dyrektor ZEAS  

Poinformowała, że ona ma autopoprawkę do zmian w budżecie.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie przyjęcie do porządku obrad punktu 12 o treści: „Uchwała w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój”. 

 

Wniosek został przyjęty, tj. 12 – za (protokół z imiennego głosowania stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu).  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zaproponował, aby przystąpić do głosowania nad całością porządku obrad.  

 

Urszula Sikorska – p.o. Dyrektor ZEAS  

Zwróciła uwagę, że jeszcze autopoprawka.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że w związku z tym, że w dniu dzisiejszym przyszła jeszcze zmiana, trzeba doko-

nać zmian w budżecie i zmiany uchwały budżetowej. Zwrócił uwagę, że sytuacja jest dyna-

miczna, dlatego prosi panią Dyrektor ZEAS o przedstawienie, co w ostatnich godzinach się 

zmieniło i co trzeba jeszcze zmienić w zaproponowanej uchwale. 

 

Urszula Sikorska – p.o. Dyrektor ZEAS  

Zwróciła uwagę, że jak wiadomo budżet na oświatę został na rok 2020 obniżony. Poinformo-

wała, że występowała również z pismami o zwiększenie budżetu, na dzień dzisiejszy brakuje 

pieniędzy, żeby można było dokonać wypłat na jutro dla nauczycieli, na ZUS na 5 grudnia 

plus obsługa i godziny na 28 grudnia. Powiedziała, że aby można było dokonać wypłat dla 

nauczycieli na jutro trzeba zwiększyć budżet. Poinformowała, że wystąpili do Ministerstwa  

o zwiększenie budżetu w związku z wypłaconymi odprawami dla nauczycieli, wnioskowano 

o kwotę 158 189 zł i dzisiaj dosłownie godzinę temu przyszło pismo z Ministerstwa, że gmina 

otrzyma z tego tytułu 94 913 zł. Powiedziała, że w związku z tym jedna zmiana będzie doty-

czyła zwiększenia planu o tę kwotę z Ministerstwa. Zwróciła uwagę, że ponadto w piątek  
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w godzinach późno wieczornych przyszły też środki, zwiększenie na 58 000 zł na wypłatę 

500 plus dla nauczycieli, to jest na zakup sprzętu, dlatego też wnioskują o zwiększenie o tę 

kwotę. Poinformowała, że dzisiaj rano mieli też spotkanie z dyrektorami jednostek i proszą  

o przesunięcie z Zakładu Leśno-Drzewnego za zgodą pana Dyrektora kwoty 140 000 zł na 

oświatę właśnie po to, żeby można było dokonać wypłat jutro i częściowo żeby mieć w planie 

na ZUS. Zwróciła uwagę, że w jednostkach również poszukano oszczędności, ściągnięto 

wszystko, co było na rzeczówkach, żeby dokonać tych wypłat. Powiedziała, że na dzień 

dzisiejszy są wyczyszczone wszystkie paragrafy rzeczowe, czyli na energię, na zakup oleju, 

dlatego tak jak już informowali kilkakrotnie w pismach, będzie konieczność zwiększenia tego 

planu na oświatę, bo nie ma tych środków. Zwróciła uwagę, że dzisiaj do tej autopoprawki, 

która została już wprowadzona przez panią Skarbnik, są też zmiany na kwotę 118 000 zł  

z urzędu na dotację dla Wierchomli, dodatkowo wnioskują w związku z tymi środkami, które 

otrzymali dzisiaj rano i w piątek o zwiększenie budżetu o 292 913 zł. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał jakiej kwoty po tych zmianach będzie jeszcze brakowało na koniec roku, żeby to 

zamknąć. 

 

Urszula Sikorska – p.o. Dyrektor ZEAS  

Zwróciła uwagę, że pierwsze zmiany, które były wysłane do pani Skarbnik, żeby zamknąć 

rok 2020, to wypłata wszystkich wynagrodzeń plus podstawowe rachunki, czyli zakup oleju, 

energia. Powiedziała, że w zeszłym roku występowali z prośbą do Tauronu o przesunięcie 

terminu płatności na rok kolejny, Tauron owszem zgodził się, ale powiedział, że będzie trzeba 

płacić odsetki, dlatego chce tego uniknąć. Zwróciła uwagę, że ta kwota, o którą wnioskowali, 

włącznie z dotacją na Wierchomlę wynosiła 731 000 zł, ta kwota się nieco już zmniejsza, 

ponieważ otrzymali 94 913 zł  plus 58 tys. zł i 140 tys. zł z Zakładu Leśno-Drzewnego. Po-

wiedziała, że wszystko to miało miejsce dzisiaj rano, także dokładnie jeszcze będzie to anali-

zowane po dniu dzisiejszym, mają już też policzone pobory. Poinformowała, że w tym pi-

śmie, które było kierowane wcześniej do Rady pobory były liczone na podstawie wypłat 

październikowych, trochę się te kwoty zmniejszyły, bo część osób jest na chorobowych zu-

sowskich, jednak dziś będą przeliczać po nowemu.  Powiedziała, że jeżeli chodzi o to zwięk-

szenie to jak wiadomo Regionalna Izba kwestionowała w opisówce, że jest niedoszacowanie 

wydatków na oświatę, także to nie jest sprawa, która wypłynęła nagle, o której nie było wia-

domo, tylko to było wiadome od początku roku z chwilą ustalenia planu. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zaproponował głosowanie nad pkt 1 wraz z jedną i z drugą autopoprawką. 

 

Magdalena Nieć – inspektor UM  

Zwróciła uwagę, że wcześniej protokoły.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że jego zdaniem porządek obrad powinno się najwcześniej głosować, a potem 

realizować. 

 

Magdalena Nieć – inspektor UM 

Zwróciła uwagę, że pan Przewodniczący mówił o punkcie pierwszym.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że punkt 1 trzeba poddać pod głosowanie, ponieważ uległ on zmianie.  
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Magdalena Nieć – inspektor UM 

Zapytała, czy chodzi o przyjęcie porządku obrad po zmianach. 

 

Kazimierz Skoczeń – radca prawny UM  

Powiedział, że tak.  

 

Urszula Sikorska – p.o. Dyrektor ZEAS  

Zwróciła uwagę, że musi być przegłosowana autopoprawka, a dopiero potem porządek obrad. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że tak.  

 

Urszula Sikorska – p.o. Dyrektor ZEAS   

Zwróciła uwagę, że teraz musi być głosowanie nad autopoprawką do uchwały. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Potwierdził, że najpierw musi być głosowanie nad autopoprawką i punktem 1. 

 

Magdalena Nieć – inspektor UM 

Zapytała radcę prawnego, czy to nie powinno być tak, że autopoprawka przed uchwałą i czy 

nie powinno być to w bloku głosowania nad uchwałami. 

 

Kazimierz Skoczeń – radca prawny UM  

Powiedział, że oczywiście, że tak.  

 

Magdalena Nieć – inspektor UM 

Zapytała, czy dobrze rozumie, że nie teraz, skoro jest dopiero punkt otwarcia obrad.  

 

Urszula Sikorska – p.o. Dyrektor ZEAS  

Zwróciła uwagę, że były głosowane wnioski.  

 

Magdalena Nieć – inspektor UM 

Powiedziała, że to były wnioski o zdjęcie całej uchwały z porządku obrad, a ta uchwała jest  

w porządku obrad. Poinformowała, że jest to osobne pojęcie.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że jego zdaniem powinno się głosować nad punktem 1 wraz ze zmianami 

jakich dokonano i dopiero potem realizować cały porządek obrad. Po sformułowaniu i wpro-

wadzeniu treści autopoprawki do systemu poddał pod głosowanie autopoprawkę ustną do 

projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie i zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gmi-

ny Piwniczna-Zdrój na rok 2020. 

 

Autopoprawka została przyjęta, tj. 12 – za (protokół z imiennego głosowania stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołów z XXVI i XXVII Sesji Rady.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi co do protokołu i treści zawartych w protokole z XXVI Sesji 

Rady Miejskiej. 
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Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie protokół z XXVI Sesji Rady.  

 

PROTOKÓŁ NR 26/2020 z XXVI Sesji Rady Miejskiej przyjęto tj. 10 – za, 2 – wstrzy-

mujące (protokół z imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi co do treści zawartych w protokole z XXVII Sesji Rady Miej-

skiej. 

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie protokół z XXVII Sesji Rady.  

 

PROTOKÓŁ NR 27/2020 z XXVII Sesji Rady Miejskiej przyjęto tj. 10 – za, 2 – wstrzy-

mujące (protokół z imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zaproponował przejście do punktu kolejnego.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że prosił aby w tym momencie był punkt odsłonięcia tablicy dla Naczelnika 

Piwnicznej-Zdroju Mariana Cyconia.  

 

Burmistrz Dariusz Chorużyk oraz Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Musialski dokonali 

uroczystego odsłonięcia tablicy upamiętniającej Naczelnika Piwnicznej-Zdroju Mariana 

Cyconia.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił pana Burmistrza o sprawozdanie.  

 

Ad. 4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej.  

 

Na wstępnie dokonano odtworzenia filmu z cyklu pt. „Spotkania nad Popradem” 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Przywitał Radę Miejską, dyrektorów jednostek oraz mieszkańców Miasta i Gminy Piwniczna-

Zdrój. Poinformował, że Sesja nie zmiennie jest realizowana w podwyższonym reżimie sani-

tarnym, wyłącznie z udziałem radnych Rady Miejskiej i dyrektorów jednostek. Powiedział, że 

ostatnia XXVII Sesja miała miejsce 9 października. Zwrócił uwagę, że dzisiejsza XXVIII 

Sesja posiada dla niego szczególny wymiar, gdyż minęły 2 lata odkąd pełni zaszczytną misję 

wspierania mieszkańców gminy, jest to również niespełna rok od referendum, w którym 

mieszkańcy ponownie przekazali mu mandat zaufania. Stwierdził, że nie bez powodu pusz-

czono ten film, który nawiązuje do korzeni Piwnicznej. Zwrócił uwagę, że chciałby żeby przy 

okazji tego, że świętujemy w ubiegłym i w obecnym tygodniu 55 lecie Doliny Popradu,  

o którym dwa słowa w tej chwili powie pan Dyrektor Domu Kultury. Poinformował, że 
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chciałby powiedzieć za co szanuje ten zespół, który już 55 lat jest na tej ziemi, właśnie nie za 

te tańce, nie za te śpiewy, bo to każdemu w ucho wpada i wszyscy sobie nucą, ale właśnie za 

ten przekaz, za to pobudzenie przeszłości. Stwierdził, że uważa, iż siła w tych 6 słowach, 

które powiedział ten Czarny Góral, jeżeli można liczyć to na sąsiada, a nie na kogoś z dalekiej 

miedzy, jeżeli będzie się razem, to zrobi się wiele, jeżeli będzie się prać brudy poza Piwnicz-

ną to Piwniczna będzie znana tylko z tego, że ma czarny charakter, a my przecież jesteśmy 

Czarni Górale. Poprosił pana Dyrektora MGOK o dwa słowa odnośnie 55 - lecia. 

 

Piotr Maślanka – Dyrektor MGOK  

Zwrócił uwagę, że zgromadzeni zobaczyli przed chwilą film z cyklu "Spotkania nad Popra-

dem", jeden z filmów, w którym wzięli udział również członkowie Zespołu Regionalnego 

"Dolina Popradu" oraz inne osoby z branży turystycznej, które opowiadały o naszym regionie 

przez pryzmat regionalizmu, ale też w nawiązaniu do rzeki Poprad jako głównego, wiodącego 

tematu. Powiedział, że w zastępstwie za Sobótki był ten projekt realizowany, z wiadomych 

przyczyn nie można było zrealizować Sobótek w ten sposób jak w poprzednich latach. Poin-

formował, że rok 2020 jest to rok jubileuszowy dla Zespołu Regionalnego "Dolina Popradu", 

55 lat już działającego. Zwrócił uwagę, że jak powiedział pan Mieczysław Łomnicki, 55 lat 

systematycznej działalności Zespołu, dorobek w doskonaleniu i rozbudowie repertuaru pre-

zentującego folklor Górali Nadpopradzkich, występy cieszące się powodzeniem i uznaniem, 

liczne nagrody, wyróżnienia w konkursach, festiwalach ze Złotą Ciupagę włącznie to zasługa 

już trzech pokoleń piwniczan, czynnych członków Zespołu. Powiedział, że w sumie to jest 

439 osób udzielających się do tej pory w ciągu 55 lat w ramach Zespołu "Dolina Popradu", 

prezentujących nasz region swoimi występami w całym kraju i poza granicami, gdzie w każ-

dym występie niesie się śpiewanie od piwnicańskie strony. Zwrócił uwagę, że spośród wystę-

pów zagranicznych warto wspomnieć ostatni na festiwalu w Gruzji, gdzie Zespół pojechał na 

zlecenie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Małopolskiego reprezentować Wojewódz-

two, a w efekcie cały kraj. Stwierdził, że świadczy to najlepiej o poziomie grupy i jej rozpo-

znawalności. Powiedział, że wspomnieć należy również zaangażowanie się Zespołu w rozma-

ite projekty edukacyjne i promujące zarówno Piwniczną-Zdrój jak również cały region Nad-

popradzia. Zwrócił uwagę, że chciałby wspomnieć również osoby kładące podwaliny pod 

działalność Zespołu, czyli wspomniany już pan Mieczysław Łomnicki, śp. Eugeniusz Lebdo-

wicz, śp. Edward Grucela, Kazimierz Bogucki, kierownicy zespołu  śp. Edward Grucela, 

Wojciech Bogucki, śp. Ludwik Górka, Maciej Jeżowski oraz śp. Darek Rzeźnik, z którym 

Dolina Popradu sięgnęła najwyższego poziomu. Poinformował, że w ramach obchodów jubi-

leuszu odbyła się Msza św. 7 listopada, 25 listopada natomiast miało miejsce spotkanie połą-

czone z otwarciem wystawy zdjęć i dokumentów z okresu działalności grupy, w którym 

udział wzięli Starosta Nowosądecki Marek Kwiatkowski, który wręczył członkom Zespołu 

odznaczenia w postaci 5 srebrnych i 1 złotego Jabłka Sądeckiego oraz nagrodę finansową dla 

Zespołu. Zwrócił uwagę, że gościła również pani Marta Mordarska Radna Sejmiku Woje-

wództwa Małopolskiego, która przywiozła dla członków Zespołu 3 odznaczenia Gloria Artis, 

również Pan Burmistrz Dariusz Chorużyk oraz Radny Marian Dobosz, wspomniany Mieczy-

sław Łomnicki, Ksiądz Proboszcz Krzysztof Czech, a także Ryszard Skwarczek z Piwniczan-

ki. Poinformował, że pan Burmistrz wręczył Zespołowi nagrodę, za co w imieniu Zespołu 

składa serdeczne podziękowania. Powiedział, że zostanie ona przeznaczona na doposażenie  

w stroje, ponieważ wiadomo, że w takiej działalności te stroje  najwięcej się zużywają, ale też 

świadczą o tym jak zespół jest odbierany. Podziękował wszystkim członkom za ich pracę na 

rzecz ochrony i przekazywania tego ulotnego dziedzictwa naszego regionu, podziękował 

również wszystkim zgromadzonym za rozmaite wsparcie i kibicowanie zespołowi Dolina 

Popradu w imieniu swoim i wszystkich członków. 
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Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że to była pierwsza część, która dotyczyła przeszłości, tradycji z czego wszyscy 

wyrośliśmy i z czego czerpiemy i dzięki czemu tak naprawdę dzisiaj jest nasza siła, bo gdyby 

nie nasi poprzednicy, gdyby nie zasiali ziarno w ziemię to byśmy dzisiaj pewnie byli dużo 

innym miejscu, nie bylibyśmy takimi hardymi Czarnymi Góralami. Zaproponował, aby teraz 

pomówić trochę o współczesności, ponieważ minęły 2 lata, nie lekkie, naznaczone referen-

dum, naznaczone donosami do wszystkich instytucji, które tylko były możliwe, a jednak 

rozpoczęto przeróżne inwestycje, które stara się realizować. Zwrócił uwagę, że ponieważ 

spotyka się z różnymi pytaniami, co jest realizowane, ponieważ każdy raczej widzi tylko do 

swojego płota, a już u sąsiada nie, zaproponował, aby spojrzeć na te inwestycje które są w 

całej gminie Piwniczna, ponieważ radni są radnymi całej gminy Piwniczna-Zdrój, on również 

jestem w całej gminie Piwniczna-Zdrój, a ponieważ ona ma taką, a nie inną charakterystykę, 

więc ciężko przedstawić, co się robi. Przedstawił prezentację multimedialną, której wydruk 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Następnie przedstawił działania realizowane w czasie od ostatniej XXVII Sesji informując, 

że:  

− Zakończono roboty budowlane i trwa oczekiwanie na decyzję na użytkowanie  

w ramach projektu zagospodarowania terenu rekreacyjnego Nakła wraz z budową tras 

wielofunkcyjnych w tym kładki pieszo-rowerowej przez rzekę Poprad.  Poinformował, 

że w dniu 16 października 2020 r. o godzinie 11.00 odbyło się spotkanie robocze  

i przegląd obiektów przez radnych, jest zatem stosowny moment by szczerze 

podziękować wykonawcy robót budowlanych firmie BMD w osobach prezesów Pawła 

Nowaka i Jerzego Gonciarza, którzy oprócz zastosowania podczas wykonania zadania 

sztuki budowlanej na wysokim poziomie, po prostu włożyli dużo serca, żeby ten 

obiekt miał pewien styl i tworzył zharmonizowaną całość. Zwrócił uwagę, że jest teraz 

czas by podziękować pracownikowi Urzędu odpowiedzialnemu za ten zakres robót  

i tutaj wyraził swoje podziękowania inspektor pani Elżbiecie Polakiewicz za nadzór 

nad wykonywanymi pracami, za jak zawsze merytoryczne spojrzenie na to jak na razie 

największe przedsięwzięcie jego kadencji. Powiedział, że oczywiście w tym miejscu  

i w każdym punkcie dotyczącym wszelkich inwestycji w naszej gminie wyraża swoje 

podziękowania inspektorowi panu Januszowi Liptakowi, którego pomoc jest 

nieoceniona, a jego zaangażowanie pozwala spojrzeć realnie na tematy i znaleźć tzw. 

złoty środek pomiędzy potrzebami mieszkańców i możliwościami czy to finansowymi 

gminy czy to geograficznymi przestrzeni.   

− W dniu 17 października uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez oddział 

piwniczański Polskiego Związku Gołębi Pocztowych, w zakończeniu sezonu 

lotowego. Zwrócił uwagę, że cieszy się,  że są na terenie naszej gminy pasjonaci  

w różnych dziedzinach, którzy odnoszą nie małe sukcesy w swoich dziedzinach. 

− 20 października br. dokonał odbioru nowego pieca grzewczego wraz z urządzeniami  

w budynku OSP w Kosarzyskach, Podziękował prezesom OSP w Kosarzyskach, 

odchodzącemu panu Adamowi Musialskiemu i obecnie urzędującemu panu Januszowi 

Wojciechowskiemu za zaangażowanie w ten niezwykle istotny temat dla 

funkcjonowania jednostki. 

− 11 listopada obchodzono 102 rocznicę odzyskania Niepodległości w warunkach 

obowiązującego w związku z pandemią Covid-19 ograniczenia zgromadzeń. 

Poinformował, że wspólnie z Dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury panem 

Piotrem Maślanką złożyli kwiaty pod pomnikiem przy urzędzie, a także na grobach na 

Starym Cmentarzu w Piwnicznej. Powiedział, że w tym dniu po raz pierwszy 

przedstawiciele orkiestry dętej odegrali hejnał na trąbkach, a obecnie w wersji 
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cyfrowej można usłyszeć go codziennie o godzinie dwunastej, jest grany z wieży 

ratuszowej. Zwrócił uwagę, że relację z tego wydarzenia można obejrzeć na oficjalnej 

stronie Piwnicznej. 

− 21 listopada uczestniczył wraz z Radną Rady Miejskiej panią Ewą Liber  

w uroczystości pochówku doczesnych szczątków świętej pamięci Marii Zubek wdowy 

po majorze Tatarze. Powiedział, że pani Maria była Honorową Obywatelką Miasta  

i Gminy Piwniczna-Zdrój, w czasach okupacji odważnie wypełniała misję łączniczki, 

pielęgniarki, w latach powojennych udzielała się w organizacjach kombatanckich. 

Powiedział, że na co dzień skromna, radosna osoba, miłośniczka ziemi 

piwniczańskiej, aktywna bardzo społecznie. 

− 23 listopada Przewodniczący Rady pan Adam Musialski oraz Radny Rady Ryszard 

Lewicki uczestniczyli w uroczystości pogrzebowej Naczelnika Piwnicznej w latach 

1979-1988, a przed chwilą odsłonięto tablicą upamiętniającą tego wielkiego  

i zasłużonego dla gminy Piwniczna-Zdrój człowieka, który zapisał się złotymi 

zgłoskami na kartach historii naszej małej ojczyzny. Stwierdził, że niech każdy, kto 

odwiedzi Urząd przeczyta kim był dla nas Śp. Marian Cycoń. 

− 25 listopada, o czym wspomniał już pan Dyrektor odbyła się piękna uroczystość 

wręczenia odznaczeń i nagród dla Regionalnego Zespołu "Dolina Popradu". Zwrócił 

uwagę, że była to tylko część zaplanowanych uroczystości związanych  

z obchodzonymi przez Zespół 55 urodzinami. 

− Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej ułożył 160 płyt z tzw. odzysku  

z miejsca, gdzie nad blokami jest ułożony nowy dywan asfaltowy, płyty zgodnie ze 

wskazaniami mieszkańców osiedla Jeziory zostały ułożone w 3 miejscach na 

najbardziej trudnych podjazdach. Podziękował Dyrektorowi Miejskiego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej panu Andrzejowi Górskiemu oraz 

pracownikom Zakładu za próbę wprowadzenia na nowo Zakładu do programu 

budowy dróg w gminie Piwnicznej-Zdrój. Powiedział, że próba miała miejsce w tym 

miesiącu, a większe zaangażowanie i pokaz umiejętności zademonstrowany będzie po 

ustaniu warunków zimowych.   

− Zakończono prace przy wylewaniu nawierzchni asfaltowej na drodze przy kościele  

w Wierchomli Wielkiej. Złożył podziękowanie dla Sołtysa, który przy zaangażowaniu 

mieszkańców i wykonawców drogi stara się sukcesywnie poprawiać infrastrukturę 

wsi. 

− Zakończono prace przy wylewaniu nawierzchni betonowej na ulicy Szczawnickiej  

w Piwnicznej-Zdroju. Zwrócił uwagę, że jego zdaniem jest to ukłon w stronę 

mieszkańców tamtej części naszej gminy. 

− Trwają prace przy wylewaniu nawierzchni betonowej etap drugi na drodze za 

kościołem w Zubrzyku, inwestycja realizowana przy wydatnej pomocy finansowej 

Nadleśnictwa Piwniczna wchodzącego w skład Lasów Państwowych, zatem składa 

podziękowania zarówno Nadleśniczemu panu Stanisławowi Michalikowi, który 

zawsze wspiera działalność samorządu piwniczańskiego, jak również Dyrektorowi 

Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Krakowie panu Janowi 

Gąsiorowskiemu. Podziękował mieszkańcom zamieszkującym tereny wzdłuż nowo 

wykonywanej drogi za cierpliwość. Stwierdził, że śmiało może powiedzieć, że 

Zubrzyk posiada zdecydowaną większość dróg dojazdowych w stanie technicznym 

bardzo dobrym, teraz czas by ten efekt osiągać na kolejnych osiedlach i wsiach. 

− Mieszkańcy Kosarzysk na pewno zwrócili uwagę na sporą inwestycję na drodze 

powiatowej na odcinku od zakończenia ostatniego remontu na tej drodze mniej więcej 

od pana Cyconia do kościoła. Powiedział, że jest to w 100% inwestycja  Starostwa 

Powiatowego w Nowym Sączu. Złożył podziękowanie za wsparcie naszej gminy 
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takim szerokim działaniem partnerskiego samorządu powiatowego. Skierował 

podziękowania do Starosty pana Marka Kwiatkowskiego oraz członka Zarządu 

Powiatu pana Mariana Dobosza, jak również do obu Dyrektorów Zarządu 

Powiatowego Dróg w osobach panów Adama Czerwińskiego i Wojciecha Błażusiaka. 

Zwrócił uwagę, że niebawem zgromadzeni zauważą finalizowanie działań na 

omawianym odcinku, ale także na przesunięcie się działań ekipy budowlanej, która 

ułoży zupełnie nowy odcinek chodnika wzdłuż drogi powiatowej od wjazdu do 

Tromowej w kierunku Kosarzysk, będzie to kontynuacja działań wspólnych Starostwa 

Powiatowego w Nowym Sączu, Urzędu Miejskiego w Piwnicznej-Zdroju oraz 

Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. w Piwnicznej Zdroju. 

Powiedział, że w tym miejscu chciałby podziękować zarówno zaangażowanym w ten 

temat po stronie Starostwa, Dyrektorowi i jeszcze raz pracownikom Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, jak również swoim pracownikom z Urzędu 

odpowiedzialnym za ten odcinek robót w tym inspektor pani Lidii Dulak. 

− 27 listopada ku wielkiej radości druhów z OSP w Głębokiem w godzinach 

wieczornych wjechał na teren naszej gminy samochód bojowy na podwoziu Iveco dla 

OSP w Głębokiem. Zwrócił uwagę, że pojazd mógł pojawić się wyłącznie dzięki 

staraniom wielu osób, Prezesa OSP w Głębokiem  pana Włodzimierza Źrałki, 

Komendanta Miejsko Gminnego OSP pana Czesława Tomaszewskiego, radnych Rady 

Miejskiej, którzy przegłosowali dotację na ten cel. Poinformował, że dofinansowanie 

zapewnił też samorząd Województwa Małopolskiego. Stwierdził, że nie musi chyba 

nikogo przekonywać jak ważne dla bezpieczeństwa funkcjonowania naszej gminy jest 

właściwe wyposażenie jednostek OSP. Powiedział, że auto robi wrażenie, a jego 

zbiornik zapewnia ilością 3,5 tys. litrów wody. Zwrócił uwagę, że zapas wszelkiego 

rodzaju sprzętu ratunkowego, w który został zaopatrzony w procesie przygotowania 

auta dla jednostki pozwoli jeszcze sprawniej podjąć działania gaśniczo-ratunkowe.  

Powiedział, że uważa, iż do końca kadencji powinien się jeszcze pojawić 1 nowy wóz 

bojowy dla jednostki w Piwnicznej-Zdroju, tym razem o pojemności 5000 l, żeby 

zapewnić bezpieczeństwo np. na Uwrociu. 

− W związku z otrzymaniem dofinansowania na budowę sieci kanalizacji ogłoszono 

przetarg i wyłoniono wykonawcę robót budowanych w Wierchomli Wielkiej i Małej. 

Trwa realizacja modernizacji dróg w miejscowości Piwniczna na osiedlu Borownice. 

Zwrócił uwagę, że było to już na prezentacji, więc przejdzie dalej, żeby już co 

niektórzy radni nie wzdychali.  

− Zostały ogłoszone przetargi nieograniczone na budowę dróg rowerowych wraz  

z infrastrukturą w gminie Piwniczna-Zdrój celem wprowadzenia zmian w mobilności 

miejskiej, na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Wierchomla Wielka 

etap IV. 

− Rozstrzygnięto przetarg na zimowe utrzymanie dróg na poszczególne rejony w okresie 

2020-2021, w przetargu wzięli udział przedsiębiorcy naszej z gminy. Przypomniał  

użytkownikom dróg w naszej gminie, że ze względów bezpieczeństwa prosi się  

o zakładanie łańcuchów wjeżdżając w tereny górzyste. 

− Powiedział, że chciałby się odnieść również do sytuacji, która miała miejsce  w Szkole 

Podstawowej w Łomnicy Zdroju. Zwrócił uwagę, że jak zgromadzeni już słyszeli 

został tam odnaleziony profesjonalny podsłuch. Stwierdził, że jest to dla niego 

sytuacja niedopuszczalna, sprawą zajmuje się już policja, więc trzeba poczekać na 

wynik prowadzonego postępowania. Wyraził nadzieję, że osoby, które za tę sytuację 

odpowiadają poniosą konsekwencje. Zwrócił uwagę, że generalnie nawet nie chodzi 

mu o sytuację osoby, która podłożyła ten podsłuch, natomiast tych osób, które działały 

w szerszej grupie, ponieważ jest przekonany, że to jest tylko początek, wierzch góry 
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lodowej.  

− Stwierdził, że ponieważ zdarza się sytuacja, że nie przestrzega się pewnych zasad, 

musi przypomnieć, że apeluje o ograniczenie bezpośredniego załatwiania spraw  

w Urzędzie i zachęca do korzystania z usług elektronicznych, naklejki z kodami 

kreskowymi na worki z odpadami można zamówić telefonicznie lub przez adres 

mailowy gmina@piwniczna.pl, zostaną przesłane na adres domowy, wszelkie 

płatności można wykonać przelewem, odbiór gotowych dokumentów będzie możliwy 

przy wejściu po uzgodnieniu z pracownikiem, wykaz kontaktów z pracownikami  

w komunikacie zamieszczonym na wejściu do budynku Urzędu. Poinformował, że 

przebywając w urzędzie należy stosować się do szczególnych rozwiązań prawnych  

i ochronnych oraz zaleceń i nakazów organów, inspekcji i służb związanych  

z zapobieganiem przeciwdziałaniem i zwalczaniem koronawirusa. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym do biura Rady Miejskiej wpłynęła następująca 

korespondencja: 

1) Pismo mieszkanki Kosarzysk z dnia 16 października w sprawie protokołu z posiedzenia 

Komisji Społecznej z dnia 10 września 2020 r.  

2) Pismo pracowników SP w Łomnicy Zdroju z dnia 19 października w sprawie dotyczą-

cej nawiązania do treści pisma z dnia 30 września, 

3) Pismo Kancelarii Prezesa Rady Ministrów – Departament Spraw Obywatelskich z dnia 

22 października w sprawie odniesienia się do zagadnień poruszanych w piśmie pana 

Łukasz K. z dnia 19 października 2020 r.  

4) Pismo Towarzystwa Miłośników Piwnicznej z dnia 23 października w sprawie odpo-

wiedzi otrzymanej od Burmistrza Dariusza Chorużyka  

5) Pismo Komisji Wspólnej Samorządu Terytorialnego i Samorządów Gospodarczych z 

dnia 27 października dotyczące sytuacji związanej z pandemią Sars-CoV-2,  

6) Pismo Burmistrza Dariusza Chorużyka z dnia 4 listopada dotyczące wyjaśnienia wyko-

rzystania środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz Funduszu Dróg 

Samorządowych, 

7) Pismo dyrektorów jednostek oświatowych oraz Dyrektor ZEAS – u z dnia 6 listopada 

w sprawie projektów planów finansowych jednostek oświatowych na 2021 rok – wer-

sja II,  

8) Pismo Burmistrza Dariusza Chorużyka z dnia 6 listopada w sprawie udzielenia odpo-

wiedzi na pytania zadane w piśmie pracowników SP w Łomnicy Zdroju z dnia 19 

października, 

9) Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Nowym Sączu z dnia 13 listopada w sprawie 

nieprawidłowości stwierdzonych w oświadczeniach majątkowych  

10) Skarga mieszkanek Kosarzyska z dnia 16 listopada na Burmistrza Piwnicznej-Zdroju 

oraz radnych w przedmiocie opieszałości dotyczącej ustalenia przebiegu granicy drogi 

gminnej do działki nr 4475 na terenie przysiółka Rewałówka oraz przywrócenia do-

jazdu i dojścia do działki 4448, zlikwidowanego w czasie przebudowy drogi w dniu 

18 listopada 2019 r. 

11) Pismo Klubu Radnych „Gminna Prawda” z dnia 18 listopada w sprawie natychmia-

stowego przesłania pisma, które wpłynęło z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów 

12) Pismo dyrektorów jednostek oświatowych oraz Dyrektor ZEAS z dnia 19 listopada w 

sprawie zwiększenia planów finansowych jednostek oświatowych przyjętych w 

uchwale budżetowej na rok 2020, 

mailto:gmina@piwniczna.pl
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13) Pismo Prokuratury Okręgowej w Nowym Sączu z dnia 19 listopada w sprawie nade-

słania odpisów aktualnie obowiązujących uchwał sprawie statutów jednostek pomoc-

niczych.   

14) Pismo Krajowego ośrodka Wsparcia rolnictwa z dnia 23 listopada w sprawie przesła-

nia uchwały dotyczącej obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów,   

15) Pismo Dyrektora MZGKiM z dnia 24 listopada w sprawie przedłożenia informacji na 

temat realizacji „Akcji zima 2020/2021”, 

16) Pismo Radnej Marii Adamuszek z dnia 24 listopada w sprawie braku możliwości 

otrzymania pisma skierowanego do Rady,  

17) Pismo Burmistrza Piwniczna-Zdroju z dnia 26 listopada w sprawie wyjaśnień doty-

czących skierowanej skargi  

18) Pismo Burmistrza Piwnicznej-Zdroju z dnia 26 listopada skierowane do dyrektorów 

jednostek oświatowych w sprawie nie możliwości zwiększenia limitów wydatków 

bieżących związanych z realizacja zadań oświatowych, 

19) Pismo Radnej Marii Adamuszek z dnia 26 listopada w sprawie warunków przeprowa-

dzenia Sesji Rady w dniu 30 listopada,  

20) Pismo Przewodniczącego Zarządu Osiedla Majerz z dnia 27 listopada w sprawie zdję-

cia z porządku obrad Sesji punktu nr 9 w sprawie sprzedaży działki na Majerzu, 

21) Pismo Stowarzyszenia „Nasz Dom” z dnia 27 listopada w sprawie finansowej współ-

pracy pomiędzy Stowarzyszeniem a Miastem i Gminą Piwniczna-Zdrój  

22) Pismo Przewodniczącego Zarządu Osiedla Majerz uzupełniające pismo z dnia 27 li-

stopada w sprawie zdjęcia z porządku obrad Sesji punktu nr 9 w sprawie sprzedaży 

działki na Majerzu, 

 

Powiedział, że w dniu 13 listopada 2020 r. wpłynęło Zarządzenie Burmistrza Piwnicznej-

Zdroju w sprawie projektu budżetu na rok 2021 oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finan-

sowej. Kserokopię dokumentów radni otrzymali wraz z materiałami na Sesję. Zwrócił uwagę, 

że odnosząc się do interwencji pani Radnej Marii Adamuszek w sprawie warunków przepro-

wadzenie dzisiejszej Sesji Rady informuje, że Rozporządzenie z dnia 9 października 2020 r. 

wprowadziło zakaz spotkań i zebrań za wyjątkiem służbowych i zawodowych. Powiedział, że 

radni obradując na sesjach realizują wynikający z ustawy o samorządzie gminnym obowiązek 

udziału w pracach rady i jej komisji, do których zostali desygnowani, realizując tym samym 

swoje zadania służbowe. Poinformował, że Urząd przygotował warunki dzisiejszej Sesji  

z zachowaniem wszelkich środków ostrożności. Przy wejściu znajdują się środki do dezyn-

fekcji oraz środki ochronne, ponadto sala obrad oraz urządzenia zostały zdezynfekowane, 

dopilnowano również, aby zachowana była odpowiednia odległość pomiędzy poszczególnymi 

uczestnikami. Wyjaśnił, że konieczność ograniczenia uczestników obrad wynika z warunków 

lokalowych, podejmowane były wstępne próby przeniesienia obrad na stałe do sali widowi-

skowej MGOK, odbyło się spotkanie z panem Dyrektorem, który przedstawił m.in. warunki 

techniczne jakie należało by spełnić w celu przystosowania sali do spełnienia ustawowych 

obowiązków transmisji i transkrypcji. Poinformował, że przeniesienie sali obrad wiąże się ze 

spełnieniem wielu warunków technicznych, zakupem dodatkowych urządzeń, zmianą para-

metrów internetowych, a co za tym idzie nakładów finansowych. Zwrócił uwagę, że odnosząc 

się do pisma skierowanego z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów informuje, że nie można 

potraktować go jako skargi, ponieważ w rozumieniu art. 227 ustawy Kodeks postępowania 

administracyjnego przedmiotem skargi może być w szczególności zaniedbanie lub nienależy-

te wykonywanie zadań przez właściwe organy albo przez ich pracowników, naruszenie pra-

worządności lub interesów skarżących, a także przewlekłe lub biurokratyczne załatwianie 

spraw. Powiedział, że ponadto w myśl Kpa wniesione pismo zawiera istotnie uchybienia, 

które mogły być przesłanką do pozostawienia go bez rozpatrzenia. Poinformował, że udzielo-
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no na nie odpowiedzi w trybie zwykłego pisma.  Zwrócił uwagę, że nie chce przytaczać tu art. 

63 kodeksu postępowania administracyjnego, który w sposób jednoznaczny to interpretuje, 

przytoczył art. 64 § 1, mówiący o tym, że jeżeli w podaniu nie wskazano adresu wnoszącego  

i nie ma możności ustalenia tego adresu na podstawie posiadanych danych podanie pozosta-

wia się bez rozpoznania. Poinformował, że pani Maria Kulig prosiła, o odczytanie pisma 

Stowarzyszenia "Nasz Dom”. Odczytał treść pisma, którego kserokopia stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Następnie powiedział, że otrzymał informację od pani Skarbnik na 

temat realizacji finansów za okres 10 miesięcy i jego zdaniem jest to informacja bardzo waż-

na, w związku z powyższym ją odczyta. Zwrócił uwagę, że jeżeli ktoś z radnych będzie chciał 

otrzymać kserokopię tego dokumentu to prosi, aby się zgłosił do biura Rady i taką kserokopię 

otrzyma. Odczytał treść informacji, której wydruk stanowi załącznik do niniejszego protoko-

łu. Poinformował, że 3 grudnia jest szkolenie na temat uprawnień informacyjnych radnych na 

gruncie ustaw samorządowych o udostępnianiu informacji publicznej. Zwrócił uwagę, że 

jeżeli byłoby zainteresowanie ze strony radnych, to wówczas to szkolenie można przeprowa-

dzić tu w gminie, ale musiałby w jak najszybszym terminie uzyskać informację ilu jest chęt-

nych, bo jak nie to będzie to szkolenie odbywał w domu. Powiedział, że ma jeszcze interpela-

cję Sołtysa z Kosarzysk, którą odczyta w punkcie interpelacje i wolne wnioski. 

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że w związku z ograniczeniem dostępu do budynku Urzędu i prośbą pana Burmi-

strza o to żeby radni jeżeli mogą nie wchodzili, ma ogromną prośbę do pana Przewodniczące-

go o skan tych wszystkich pism, które zostały przeczytane i wysłanie na adres mailowy. 

Zwrócił uwagę, że chciałby się zapoznać z ich treścią, a to chyba nie jest wielki problem 

zeskanowanie i przesłanie na pocztę e-mail. Stwierdził, że nie tylko on, ale inni radni też się 

chętnie zapoznają z treścią tych pism. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę na ilość tych pism.  

 

Jan Toczek – Radny  

Zwrócił uwagę, że właśnie jest ich dużo.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że przecież nie ma żadnych przeszkód, żeby iść do biura Rady, zapoznać się  

i odczytać. 

 

Jan Toczek – Radny  

Zapytał, po co ma przychodzić do biura i narażać pracownicę albo samego siebie. 

 

Justyna Deryng – Radna  

Zwróciła uwagę, że przy okazji jeżeli pani Magda zeskanuje to może rozesłać do wszystkich 

radnych za jednym zamachem. 

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że pan Burmistrz prosił, żeby rachunki płacić drogą elektroniczną, więc skoro 

materiały na sesje przychodzą też pocztą elektroniczną to żaden problem, nawet w tym mo-

mencie, kiedy wchodzi pismo do biura uważa, że pan Przewodniczący powinien to zeskano-

wać i przysłać. 
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Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że on niekiedy musi przychodzić kilka razy w tygodniu, bo przychodzą pisma 

różnego rodzaju lub skargi, więc musi przyjść, zapoznać się.  

 

Jan Toczek – Radny  

Stwierdził, że właśnie dlatego nie chciałby robić sztucznego tłoku, poza tym niektórzy radni 

pracują i też nie mają czasu przyjścia w momencie kiedy jest biuro Rady otwarte. Powiedział, 

że po zapoznaniu się przez pana Przewodniczącego z treścią pisma i zaopiniowaniu, jego 

zdaniem pracownik biura zeskanuje i wyśle na adres e-mail. Stwierdził, że wystarczy tylko  

wyrazić zgodę, takie jest jego odczucie. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił, aby pan Radny przyszedł i wskazał, czy wszystkie pisma.  

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że wszystkie te, które pan Przewodniczący przeczytał. Stwierdził, że to chyba 

żaden problem zeskanować i wysłać okólnikiem na adres e-mail poszczególnym radnym. 

Powiedział, że żyją w dwudziestym pierwszym wieku, większość radnych korzysta z możli-

wości elektroniki i przesyłania dokumentów. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że potem często bywa tak, że te pisma krążą po całej wsi w ramach jakiejś kore-

spondencji. 

 

Jan Toczek – Radny  

Poinformował, że zna ustawę, wie, że nie może udostępniać, ale prosi tylko i wyłącznie dla 

siebie, ponieważ chciałby się z nimi zapoznać. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że podejmie decyzję po analizie.  

 

Jan Toczek – Radny  

Zwrócił uwagę, że radny powinien mieć dostęp przynajmniej do zawartości i treści. 

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że radni są ograniczani w różny sposób nie tylko przez pandemię, ale również 

niestety przez pana Przewodniczącego, ponieważ nie mają dostępu do informacji. Zwrócił 

uwagę, że to co pan Przewodniczący powiedział przed chwilką, że można zawsze sobie 

przyjść do biura i przeczytać pismo jest to nieprawda, ponieważ byli, chcieli odczytać list 

pana Reśki, który napisał, ale nie ma tego listu, więc oni nie będą jeździli po Kosarzyskach  

i szukali gdzieś tam u pana Przewodniczącego tych pism, ponieważ taka sytuacja ma miejsce. 

Powiedział, że w związku z tym jego prośba jest taka, aby to wróciło do takiego poziomu jak 

wtedy gdy Przewodniczącym był pan Jan Toczek, kiedy każde pismo skierowane do radnego, 

do Rady, radny otrzymywał skserowane. Stwierdził, że jeżeli jest kwestia papieru to jego 

zdaniem nie ma problemu żeby pani Magda zeskanowała to i wysłała każdemu. Zwrócił 

uwagę, że przecież to pismo też przychodzi raz na jakiś czas i wtedy radni mają tę informację, 

bo też nie wszystko pan Przewodniczący czyta, jedno przeczyta, drugiego nie przeczyta, a są 

pisma kierowane do radnych, więc chciałby żeby taka zasada wróciła. Powiedział żeby jako 

radni mieli dostęp do tej do tej informacji, która ma do nich docierać, bo rada gminy to oni 

wszyscy. Stwierdził, że chciałby zwrócić uwagę na to, że robi się głosowanie na temat po-
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rządku obrad sesji, wszyscy głosują na ten temat, a jeden z punktów to sprawozdanie Burmi-

strza z działalności międzysesyjnej, czyli między jedną sesją, a drugą sesją. Zapytał, kiedy 

była ostatnia sesja i dlaczego pan Przewodniczący nie przywoła do porządku pana Burmi-

strza, żeby w tych ramach od jednej sesji do drugiej przedstawiał te informację, ponieważ to 

co czytał on już trzeci raz słucha. Zwrócił uwagę, że jakieś nowe rzeczy dochodzą, ale prosi 

żeby to było uporządkowane, ponieważ jeśli czyta się ze zrozumieniem to międzysesyjna to 

chyba między ostatnią sesją, a tą. Powiedział, że pan Przewodniczący nie dał możliwości 

odnieść się do słów pana Burmistrza, a tutaj nawet po tym co pani Skarbnik przekazała to pan 

Burmistrz mówi, że jest tak pięknie, a jednak jest tak źle. Odniósł się do inwestycji budowy 

Nakła, którą przecież pan Burmistrz tak krytykował pod każdym względem,  a teraz się chwa-

li tą inwestycją. Poinformował, że 80% tych rzeczy, które pan Burmistrz wymienił było przy-

gotowanych, zajmował się tymi inwestycjami, za wyjątkiem samochodu strażackiego, drogi 

na Magóry, może 15% tych rzeczy, które nie były przygotowane. Zwrócił uwagę, że pan 

Burmistrz dziękuje komuś, ale jeśli chodzi np. o budowę dróg rowerowych Wierchomla, 

Kokuszka przecież to przygotowała pani Aneta Majocha, doskonale wszyscy o tym wiedzą  

i to zostało przez nią przygotowane, również wszystkie uzgodnienia jeżeli chodzi o działki 

też, no to wypadałoby, żeby też podziękować, ale to w jaki sposób jej podziękowano to wszy-

scy wiedzą. Poruszył kwestię budowy sieci kanalizacji w Wierchomli stwierdzając, że gdyby 

nie rozbudowa oczyszczalni ścieków, budowa kanalizacji Borownice i Międzybrodzie, Piw-

niczna nigdy by nie uzyskała punktów odpowiednich do tego, żeby pozyskać dofinansowanie 

na budowę tej kanalizacji na Wierchomli, więc też warto było o tym wspomnieć. Odnosząc 

się do Zubrzyka powiedział, że nie wie, czy pani Magda mogłaby pokazać tą drogę, ale od 

razu jego uwaga jest taka, że też pan Burmistrz się nią chwali, a od pół roku nie ma tam zna-

ków, są pościągane, w tej chwili tą drogą jeżdżą tiry. Zwrócił uwagę, że  kilka tirów już prze-

jechało, on był tam dwa razy na spotkaniu, ale dalej tych znaków nie ma. Stwierdził, że to nie 

jest jego zdjęcie, ale też ma zdjęcia tej drogi, poprosił, aby przyglądnąć się trochę tej inwesty-

cji. Poinformował, że droga betonowa jest popękana i też by wypadało, żeby coś z tym zrobić. 

Zwrócił uwagę, że cieszy się z tego, iż narzut kamienny o który, pan Burmistrz obciął tę 

inwestycję będzie teraz zrobiony, ale czemu pan Burmistrz od razu jakoś nie zasięgnie opinii 

tak jak w przypadku sprzedaży działki, która dzisiaj miała miejsce. Stwierdził, że warto po 

prostu rozmawiać z osobami, które są na miejscu i wspólnie tak jak pan Burmistrz mówi 

działać, natomiast robi zupełnie coś innego. Wskazał na zdjęcie drogi informując, że napraw-

dę nie ma znaków i kierowcy z dużym obciążeniem wjeżdżają na tę drogę i kilka tirów już 

widział jak przejeżdżały tą drogą, dają radę, zakręcają, ale to nie jest taka droga dla takiego 

obciążenia. Zwrócił uwagę, że warto by było, żeby jak najszybciej te znaki przywrócić. Po-

prosił, aby pan Burmistrz nie mówił, że pracę wykonały czynniki zewnętrzne. Zwrócił uwagę, 

że pan Burmistrz chwali się dofinansowaniem 21 000 573 zł, ale przecież to nie jest powód do 

chwalenia się tylko wstyd, ponieważ gmina jest na 26 miejscu, jeżeli chodzi o pozyskiwanie 

środków i spadła z pierwszego. Poinformował, że pozwolił sobie przynieść pewne akcesoria, 

bo pan Burmistrz też lubi takie akcesoria. Odczytał treść dyplomu. Powiedział, że drugi dy-

plom to dynamika rozwoju. Zwrócił uwagę, że po pierwsze większość inwestycji, 80, a nawet 

więcej procent pan Burmistrz ma przygotowane na tacy, więc też powinien podziękować. 

Stwierdził, że nie chodzi nawet o niego, czy o poprzedniego Burmistrza, ale właśnie tym 

pracownikom, bo oni tworzyli tę inwestycję, której część niestety została wyrzucona do kosza 

przy akceptacji radnych. Poinformował, że w Muszynie Burmistrz pozyskał 8 mln zł na re-

nowację zamku, a u nas radni nie chcieli dzieciom z Piwnicznej przeznaczyć 10 mln zł na 

piękne, nowe przedszkole. Zwrócił uwagę, że jest wiele innych rzeczy, mur Daszyńskiego 

gdzie dokumentacja też była przygotowana w 2018 roku. Zapytał, kto panu Burmistrzowi 

przygotował dokumentację na drogę powiatową w Kosarzyskach odpowiadając, że doskonale 

wiedzą kto, więc jeśli pan Burmistrz już wychwala to prosi, aby dziękować wszystkim i nie 
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mówić, że wykonały czynniki zewnętrzne. Stwierdził, że samo się nic nie zrobi, to jest ciężka 

praca. Powiedział, że jest mu niezmiernie wstyd, że w jednym z urzędów w Nowym Sączu 

bardzo ważny urzędnik, który decyduje o środkach m.in. dla Piwnicznej zadaje mu pytanie, 

czy prawdą jest, że Burmistrz pomieszkuje i koczuje w magistracie. Zwrócił uwagę, że jest 

mu po prostu wstyd.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił, aby pan Radny przedstawił dowody.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że nie przedstawia żadnych dowodów, tylko chciał zapytać Burmistrza i ma 

nadzieję, że Burmistrz powie, że jest to nieprawda. Stwierdził, że mówi tylko, że jest mu 

wstyd, że w takim urzędzie ktoś zadaje mu takie pytanie. Powiedział, że wierzy, iż to nie jest 

prawda i jakby pan Burmistrz mógł to niech odpowie. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zapytał, czy pan Radny wie coś na temat podsłuchu w Łomnicy.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że jeżeli chodzi o podsłuch i sytuację jaka ma miejsce w szkole w Łomnicy to 

już panu Burmistrzowi powie. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że to nie jest tematem Sesji.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że Burmistrz go zapytał i chce odpowiedzieć. Poinformował, że jeśli chodzi o to,  

o czym pan Burmistrz mówi i całą sytuację, która ma miejsce w szkole, to on tam pracuje od 

1995 roku i nigdy nie było takiej sytuacji do jakiej pan Burmistrz doprowadził w tej chwili. 

Wyraził nadzieję, że to również nie pan Burmistrz się zajmuje tymi podsłuchami i podsłuchi-

waniem czy nauczycieli, czy kogoś innego, ponieważ to jest afera. Zwrócił uwagę, że takie 

rzeczy, jakie mają miejsce, to właśnie z tego Piwniczna jest znana, że pytają czy Burmistrz 

mieszka w magistracie i kto te podsłuchy zakłada. Stwierdził, że to jest po prostu żenada. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił, aby pan Radny uważał, co mówi, bo w tej postawił zarzut Burmistrzowi, że Bur-

mistrz za tym stoi, można to odtworzyć.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że można odtwarzać, on nie zadał tego typu zarzutu, tylko zadał pytanie, na które 

oczekuje odpowiedzi. Wyraził nadzieję, że Burmistrz po prostu zaprzeczy temu, natomiast po 

to jestem radnym, że jeżeli ludzie pytają go o takie rzeczy to musi odpowiedzieć i nie robi 

tego za plecami tylko jawnie, więc to jest najlepsze miejsce, żeby rozwiać tego typu sprawy.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zapytał pana Radnego, czy w okresie, kiedy wygrał wybory w 2018 roku, objął funkcję  

i przez 2 tygodnie u pana Lisa codziennie do 22-ej, 23-ej świeciło się światło. Zapytał, czy 

pan Lis pomieszkiwał, czy może coś innego robił wtedy. Zwrócił uwagę, że codziennie pa-

trzył jak to wygląda, że nagle pan Lis pracuje po godzinach i świeciło się światło w gabinecie 

do 22-ej, 23-ej i wtedy nie było problemu. 
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Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że po pierwsze nigdy u niego się nie świeciło światło. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił o spokój, zaproponował przejście do kolejnego punktu.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że nie wie o czym pan Burmistrz mówi. 

 

Ad. 6. Informacja na temat przygotowania Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój do „Akcji 

zima 2020/2021”. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił pana Dyrektora MZGKiM o wypowiedź.  

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM  

Powiedział, że w związku z pismem pana Przewodniczącego odnośnie przygotowania akcji 

zima na sezon 2020/2021 pozwolił sobie przesłać obszerną informację obejmującą po pierw-

sze wykaz dróg objętych akcją zima. Poinformował, że te drogi są przekazywane przez Urząd 

Miasta i Gminy wraz ze standardami, które obowiązują przy tych drogach. Przypomniał, że 

na terenie Miasta i Gminy są zdefiniowane trzy standardy I, II i III. Zwrócił uwagę, że jeśli 

zgromadzeni spojrzą do załącznika pierwszego to tam są opisane zakresy tych standardów, 

czyli jakie działania i w jakim czasie należy podjąć, w zależności od danego standardu. Po-

wiedział, że to są standardowe procedury, które obowiązują na wszystkich kategoriach dróg, 

natomiast są one swobodnie definiowane przez danych zarządców dróg. Zwrócił uwagę, że u 

nas ten standard jakiś czas temu został w taki sposób ukształtowany i obowiązuje już od kilku 

lat. Poinformował, że w większości drogi odśnieżane są przez Miejski Zakład Gospodarki 

Komunalnej, który nadzoruje i administruje całą akcją zimową. Powiedział, że z uwagi na 

rozległość terenu zadania podzielone są na 18 obszarów, które podlegają wyłonieniu wyko-

nawców w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego i na wszystkie te zakresy  

w większości zostały już one rozstrzygnięte, umowy zostały podpisane jakiś czas temu, także 

do akcji zima są w tym momencie przygotowani. Zwrócił uwagę, że zostały również zakupio-

ne wymagane materiały do uszarstniania jezdni, żużel na chwilę obecną jest zgromadzony  

w ilości 146 ton, został on rozdysponowany poprzez poszczególne sołectwa i został już roz-

wieziony, docelowo jest zakontraktowane 500 ton. Powiedział, że ten żużel w związku  

z wymogami wynikającymi z ochrony środowiska posiada certyfikat do jego stosowania  

w celu uszarstnienia dróg, zakład zaopatruje się z MPEC-u w Nowym Sączu, bo oni taki 

stosowny certyfikat posiadają, ten certyfikat również stanowi załącznik, który znalazł się  

w tej informacji, którą Zakład przedstawił. Poinformował, że piasek zakupiony jest w ilości 

77 ton, docelowo zakontraktowane jest 750 ton, on również został rozdysponowany na obsza-

rze Miasta i Gminy i gryz łamany w ilości 77 ton, docelowo 200 ton i również ilość 24 ton tak 

jak to miało miejsce w latach poprzednich zostało zakontraktowane i zakupiona sól drogowa. 

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o cenę tych kruszyw to rzeczywiście widać wzrost na piasku  

o 3 zł na tonie, gryz o 10 zł na tonie i sól drogową udało się uzyskać cenę o kilkanaście zło-

tych taniej na tonie. Zwrócił uwagę, że ten wykaz, który został podany jest  pomocniczy do 

uzupełniania wiedzy, kto dane te drogi utrzymuje, aby radni również taką informację mogli 

śledzić, czy przekazywać swoim mieszkańcom. Poinformował, że cały ten wykaz również 

znajduje się na stronie internetowej, tam również są podane telefony kontaktowe do tych 

wykonawców, którzy bezpośrednio odpowiadają za dane odcinki utrzymania zimowego dróg 
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tak, aby ten kontakt był jak najszybszy. Zwrócił uwagę, że tak jak powiedział za całość akcji 

zimowej koordynację przejmuje Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej, również są tam 

uwidocznione telefony, ten telefon jest czynny całodobowo i pod nim można zgłaszać swoje 

sugestie, informacje i ewentualnie wnioski, czy reklamacje co do stanu utrzymania dróg na 

terenie Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój. Powiedział, że jeśli zgromadzeni potrzebują coś 

celem uzupełnienia to bardzo prosi. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że ma pytanie do pana Dyrektora w związku z tą interpelacją, jaką skierował 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzysk, czym będą posypywane drogi na osiedlu Kosa-

rzyska. 

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM  

Powiedział, że zaprosił pana Sołtysa na rozmowę, ponieważ wie, że na Kosarzyskach był 

problem jeśli chodzi o kwestie związane z zimowym utrzymaniem dróg w okresach poprzed-

nich. Zwrócił uwagę, że problem dotyczył głównie stosowania materiału uszarstniającego, 

powodem tego problemu było to, że ten materiał nie posiadał certyfikatu. Stwierdził, że wia-

domo, iż jest to wymóg ochrony środowiska, więc taki certyfikat został pozyskany i zakład 

zaopatruje się w żużel, który odpowiada wszystkim przesłankom do możliwości stosowania 

na tych drogach. Zwrócił uwagę, że trzeba też mieć świadomość tego, że charakter dróg  

w Piwnicznej to są drogi górskie, więc nie są łatwe warunki terenowe i na dobrą sprawę jeśli 

przeanalizuje się wytyczne jakie należy stosować przy utrzymaniu tego rodzaje dróg, to ten 

żużel jeśli zestawi się go czy to z piaskiem, czy to z gryzem okazuje się materiałem najbar-

dziej efektywnym. Powiedział, że z jednej strony kubaturowo można go dużo więcej nabrać,  

z drugiej strony jest on lżejszy, czyli jeśli chodzi o operowanie tym materiałem jest ono dużo 

łatwiejsze szczególnie w takich warunkach o dużej pochyłości drogowej, jak to ma miejsce 

właśnie czy na Kosarzyskach, czy to jeśli podjedzie już wyżej w kierunku Obidzy. Zwrócił 

uwagę, że jego właściwość jest taka, że on wypływa na śnieg, bo jego masa jest mniejsza,  

a nie zostaje zagłębiony, więc te warunki przyczepności są dużo lepsze. Stwierdził, że z tego 

też względu trzeba znaleźć kompromis pomiędzy bezpieczeństwem, które jest najważniejsze, 

a ochroną środowiska, która z uwagi na to, że jest ten certyfikat została zapewniona. Poruszył 

kwestię po zimowego utrzymania czystości tych dróg, czyli usunięcia wszystkich tych środ-

ków, które zostały użyte w zimie, ale tutaj jest bez znaczenia czy mowa piasku, czy o żużlu, 

ponieważ każde usunięcie tego materiału powoduje kurz, więc w tym krótkim okresie, kiedy 

czyszczone są drogi zrozumiałym jest, że jakieś efekty uboczne tego będą. Poinformował, że 

taka polityka jest przyjęta i jego zdaniem będzie ona efektywna, tym bardziej, że bezpieczeń-

stwo jest najważniejsze. Zwrócił uwagę, że to było uzgadniane z panem Przewodniczącym  

i całą tę dokumentację dostał, na etapie rozmów jedyny argument, był taki, czy żużel posiada 

certyfikat, więc go posiada i z jego strony nie było żadnych zastrzeżeń. 

 

Jan Toczek – Radny  

Zwrócił uwagę, że w wykazie, gdzie Miejski Zakład Komunalny będzie obsługiwał miasto  

zabrakło ulicy Zagrody, która jest podzielona na dwie części, jest to zjazd z drogi krajowej nr 

87 na wysokości stacji paliw Moya w kierunku pana Bołoza, w kierunku osiedla Karpały. 

Powiedział, że co prawda ta droga była odśnieżana, ale nie ma jej tu na wykazie, więc chciał-

by, żeby była zapisana. Zwrócił uwagę, że druga część tej drogi Zagrody jest za mostem 

przygranicznym w kierunku Mniszka, też zjazd z drogi nr 87 w kierunku osiedla Stelmachy  

i też zostało to pominięte. Poprosił, żeby w tym wykazie zostały umieszczone te dwa odcinki, 

o ile osiedle nie jest jakimś takim dużym odcinkiem to w kierunku Karpałów jest tam kawałe-
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czek, najlepiej by było odśnieżać ciężkim sprzętem typu traktor przynajmniej raz na jakiś 

czas, ponieważ tam są 4 budynki, ludzie mieszkają i żeby jak taki dostęp mieli.  

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM 

Zwrócił uwagę, że tak jak wspomniał na wstępie pracują na wykazie przekazanym przez 

służby miejskie natomiast z tego, co wie to rzeczywiście droga ta się nie znalazła. Przypo-

mniał, że sumaryczna długość tych dróg na terenie Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój to jest 

ponad 120 km, natomiast zwyczajowo ta droga była odśnieżana w zeszłym sezonie i tak też 

będzie w tym sezonie. 

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że to jest zjazd z drogi krajowej nr 87, a przy drodze krajowej nr 87 znajdują się 

budynki mieszkalne, jest Nadleśnictwo Piwniczna-Zdrój, które też ma ulicę Zagrody, być 

może nastąpił jakiś błąd, bo to jest odśnieżane przez drogowców z drogówki krajowej. 

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM  

Powiedział, że sprawdzi i zadzwoni do pana Radnego.  

 

 

CZĘŚĆ II – PODJĘCIE UCHWAŁ  

 

Ad. 1. Uchwała w sprawie zmiany w budżecie i zmiany uchwały budżetowej Miasta  

i Gminy Piwniczna-Zdrój na rok 2020.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  

 

UCHWAŁA NR XXVIII/217/2020 – przyjęto jednogłośnie tj. 12 – za (protokół z imien-

nego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 2. Uchwała w sprawie opłaty miejscowej. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

UCHWAŁA NR XXVIII/218/2020 – przyjęto jednogłośnie tj. 12 – za (protokół z imien-

nego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  
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Ad. 3. Uchwała w sprawie opłaty uzdrowiskowej.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

UCHWAŁA NR XXVIII/219/2020 – przyjęto jednogłośnie tj. 12 – za (protokół z imien-

nego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie trzyletniego programu współpracy Miasta i Gminy Piwnicz-

na-Zdrój z organizacjami pozarządowymi i podmiotami pożytku publicznego na lata 

2021 – 2023. 

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

UCHWAŁA NR XXVIII/220/2020 – przyjęto tj. 8 – za, 1 - przeciw, 3- wstrzymujące się 

(protokół z imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profi-

laktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2020 r. 

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

UCHWAŁA NR XXVIII/221/2020 – przyjęto jednogłośnie tj. 12 – za (protokół z imien-

nego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 6. Uchwała w sprawie ustanowienia znaku graficznego logo Miasta i Gminy Piw-

niczna-Zdrój oraz zasad jego stosowania.  

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

UCHWAŁA NR XXVIII/222/2020 – przyjęto tj. 8 – za, 4 - wstrzymujące się (protokół z 

imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  
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Ad. 7. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Piwnicznej-Zdroju.  

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

UCHWAŁA NR XXVIII/223/2020 – przyjęto tj. 9 – za, 2 – przeciw, 1 - wstrzymujący się 

(protokół z imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 8. Uchwała w sprawie dzierżawy nieruchomości.  

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

UCHWAŁA NR XXVIII/224/2020 – przyjęto jednogłośnie tj. 12 – za (protokół z imien-

nego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 9. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Piwniczna-Zdrój.  

 

Nie było uwag. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

UCHWAŁA NR XXVIII/225/2020 – przyjęto tj. 9 – za, 3 - wstrzymujące się (protokół z 

imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

CZĘŚĆ III – KOŃCOWA  

 

Ad. 1. Interpelacje, wolne wnioski, zapytania, opinie.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Odczytał pismo pana Piotra Ściegiennego, którego kserokopia stanowi załącznik do niniej-

szego protokołu. Po odczytaniu dokonał otwarcia dyskusji.  

 

Justyna Deryng – Radna  

Zwróciła uwagę, że chciała się przypomnieć w sprawie schodów na ulicy 3 Maja, ponieważ 

tam zaczęła opadać kostka, która jest podmyta. Powiedziała, że panowie co prawda ustawili 

słupek i taśmy, ale zrobili to zbyt blisko, dzisiaj jak szła widać kolejny rząd metr od tego 

słupka, który zaczyna się zapadać, a jest tam dosyć duża dziura pod spodem. Poprosiła, żeby 

się pilnie tym zająć ze względu na bezpieczeństwo, a nie dopiero wtedy, kiedy komuś coś się 

stanie. Zwróciła uwagę, że dzisiaj przed sesją nie miała czasu podejść na ulicę Kolejową, ale 

była prośba o tą barierkę która miała wrócić. Powiedziała, że jak widać jest zima za oknem, 

więc mieszkańcy coraz częściej będą chodzić tą drogą, a nie przez plac przy kościele, więc 

bardzo prosi, żeby pilnie się tym zająć i żeby to się jak najszybciej pojawiło.  
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Mariusz Lis – Radny  

Poruszył kwestię przygotowania koncepcji kanalizacji Zubrzyka. Zwrócił uwagę, że mieli 

spotkanie z panem Burmistrzem, z panem Dyrektorem Zakładu Komunalnego, brał również 

udział Sołtys Zubrzyka i na tym spotkaniu, z resztą w protokole jest zapisane, że będą zabez-

pieczone środki na wykonanie tej koncepcji. Powiedział, że w tym projekcie budżetu przeka-

zanym radnym nie ma tego i w związku z tym chciał zapytać pana Burmistrza czy te środki 

zostaną umieszczone, czy jakaś zmiana nastąpi. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że tak.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że pan Burmistrz jest osobą publiczną, wspomniał o wywiadzie dla RDN - u, 

a oni jako radni chcą wiedzieć o tych inwestycjach. Powiedział, że tutaj pan Burmistrz poka-

zuje pewne inwestycje, to trzeba o wszystkich powiedzieć. Zapytał o jakim szklanym moście 

pan Burmistrz mówi i jaki most szklany będzie budowany w Piwnicznej, jeżeli gmina ma tyle 

innych, niezbędnych do wykonania inwestycji o wiele ważniejszych. Zadał pytanie, co to jest 

bobowisko, informując, że o to chciał zapytać, bo takie inwestycje pan Burmistrz wymienił.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że jak pan Radny wreszcie się zdecyduje przejść na ten obiekt, którym się tak 

wychwala, a ani razu po Bożemu nie poszedł jak wszyscy radni, tylko najwyżej chodzi wie-

czorami, robi zdjęcia zupełnie z innych miejsc, pokazuje, że są zarośnięte miejsca. Poinfor-

mował, że byli dwa razy na słynnym bobowisku, były wymieniane informacje co będzie 

jeszcze robione, na ile jeszcze będzie doinwestowane to miejsce, ale nieobecni nie mają racji. 

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że był tam. Zwracając się do pana Przewodniczącego zapytał, dlaczego nie może 

być sesja w MGOK, skoro była tam sesja i wszystko przebiegało tak jak trzeba. Poinformo-

wał, że na tej sesji pan Burmistrz straszył go prokuraturą, że wszedł nielegalnie na ten teren. 

Stwierdził, że on się bardziej interesuję tą inwestycją niż pan Burmistrz no i tu jest cały pro-

blem. Zapytał, czy dobrze rozumie, że nazwa tego obiektu to będzie bobowisko. Poprosił  

o odpowiedź. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Poprosił o kolejne pytania.  

 

Ryszard Lewicki – Radny  

Zwracając się do pana Radnego Lisa, powiedział, że ma tylko do niego pretensje, nie preten-

sje, że rządził tyle czasu, wiedział jakie są inwestycje, że jest kontynuacja władzy, a Bur-

mistrz robi to co poprzednicy zaplanowali. Zwrócił uwagę, że ten spadek, o którym pan Rad-

ny mówi, wynika z m.in. z niewłaściwej, błędnej działalności poprzedników, która doprowa-

dziła do zadłużenia gminy i o tym pan Radny nie mówi. Stwierdził, że pan Radny jako były 

Zastępca Burmistrza był u władzy, wie jak się rządzi i prosi, aby pomagać władzy obecnej,  

a nie rzucać kłody pod nogi. Powiedział, że tego wymaga kultura osobista, a nie żądza wła-

dzy. 

 

Mariusz Lis – Radny  

Zapytał, czy może jeszcze pytanie.  
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Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Udzielił głosu pani Radnej Marii Adamuszek.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że pani Radna mu pozwoliła. Zwrócił uwagę, że chce się wypowiedzieć w innym 

temacie, nawet nie będzie z panem Radnym polemizował na ten temat, bo to nie ma sensu. 

Powiedział, że wiadomo, iż jest pandemia, specjalne obostrzenia i w związku z tym chciałby 

zapytać pana Lewickiego, dlaczego odwołana została Komisja Skarg i Wniosków z Kosa-

rzysk. Stwierdził, że przecież nawet dzisiaj na Sesję przychodzą pracownicy z Urzędu, a jak 

wiadomo kilka przypadków tego koronawirusa w urzędzie jest i nie ma problemu, żeby ta 

Sesja przeszła. Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o Komisję, nie ma urzędników w zasadzie 

oprócz pani Magdy i biorą udział tylko radni, a została ona odwołana. Powiedział, że jeżeli 

chodzi o kulturę to pan Lewicki sformułował takie zdanie, które można odtworzyć i powie-

dział, żeby lepiej odwołać tę Komisję ze względu na to, że to są dwie stare panny. Zwrócił 

uwagę, że dla niego nie ma znaczenia, czy ktoś jest starą panną, czy kimkolwiek i uważa, że 

ta Komisja powinna się odbyć. 

 

Ryszard Lewicki – Radny  

Powiedział, że to były starsze panie i ze względu na koronowirusa zaproszenie na Komisję  

i  zakażenie koronawirusem takich starszych pań to wiadomo, czym by skutkowało i z tego 

tytułu zostało to nie odwołane, ale przeniesione na inny termin. Poprosił, aby więcej z nim nie 

dyskutować.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że te panie są młodsze od pana Lewickiego. 

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Zwrócił uwagę, że pan Burmistrz się wykazał i naprawdę mu gratuluje z całego serca, wiele 

dróg porobił po Wierchomli, po Piwnicznej, ale ta Łomnica najbiedniej wyszła w tym zesta-

wieniu, niestety. Poprosił pana Burmistrza, aby starał się jakoś sprawiedliwie dzielić te środki 

na przyszłość, ponieważ w Łomnicy jest strasznie, pan Burmistrz był i widział tamte drogi. 

Zwracając się do pana Lewickiego poprosił, aby przestał  prześladować Radnego Mariusza 

Lisa, ponieważ on tu był Burmistrzem, jest radnym, ale żaden jego członek rodziny nie został 

zatrudniony w gminie.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Zwróciła uwagę, że chciała zapytać, gdzie są zabezpieczone termometry, czy była mierzona 

dzisiaj gorączka, skoro tak wszystko jest fajnie porobione. Powiedziała, że nie wie, o co 

chodzi z drogą na Kąty, ponieważ to było robione z sołeckiego, a pan Burmistrz wymieniał to 

dwa razy.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że pani Radna nie skończyła. 

 

Maria Adamuszek – Radna  

Powiedziała, że jak pan Burmistrz odpowie to ona będzie dalej mówiła, bo zapomni sobie  

o tym. Zapytała, czy pan Burmistrz nie da jej odpowiedzi. Zwróciła uwagę, że zgłasza ofi-

cjalny protest, sprzeciw dla brudnej polityki w zarządzaniu pseudo Burmistrza i jego zapleczu 

trzymających władzę, niszcząc historyczny dorobek samorządu piwniczańskiego. Powiedzia-

ła, że na tę szyderczą ksywkę pseudo Burmistrza zasłużył sobie sam swoją nieudolnością 
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zarządzania przez 2 lata kadencji i stracił możliwość kierowania Królewskim Miastem, które 

na przestrzeni wieków zawsze świeciło zaradnością, gospodarnością i dobrobytem. Stwierdzi-

ła, że ostatnie lata włodarza to systematyczna degradacja środowiska społecznego Czarnych 

Górali, wyprzedaż gromadzonego majątku i likwidacji miejsc pracy. Zwróciła uwagę, że 

protest podyktowany jest łamaniem porządku prawnego, rozbijaniem jedności społeczeństwa 

posługując się prowokacjami, kłamstwem despotycznego dygnitarza dla zamydlenia oczu 

społeczeństwa w środkach masowego przekazu wykorzystuje podstępnie dorobek swoich 

poprzedników, a jako trybun wiecowy posiłkuje się kłamstwem obłudą, korzystając z dorobku 

Miasta i Gminy. Powiedziała, że za poparcie środowiska biznesu i ich rodzin, za uzyskane 

apanaże w formie umorzonych podatków, traktując finanse gminy jako prywatny bank Bur-

mistrza bez żadnych konsultacji, sięga po około 113 000 zł zaległości, a ratusz szuka następ-

nej pożyczki, która opodatkowana nie jest żadną darowizną, gdzie chcemy wziąć tak jak 

Burmistrz darował. Stwierdziła, że jesteśmy w grupie zagrożonych samorządowców zadłuże-

nia na Sądecczyźnie. Zwróciła uwagę, że swój protest motywuje ujawniając perfidną aferę,  

w której oczywiście sama uczestniczyła zaproszona na zebranie osiedlowe w Kosarzyskach, 

które bezprawnie zwołał Burmistrz. Powiedziała, że celem Burmistrza było jako akt zemsty 

odwołać Ściegiennego za to, że był przewodniczącym referendum w ubiegłym roku. Zwróciła 

uwagę, że jako baczny obserwator obiektywnie przedstawiał swoje uwagi. Stwierdziła, że 

została zbudowana i gratuluje mieszkańcom Kosarzysk wyrobienia poczucia patriotyzmu 

lokalnego, pomimo chamskich nacisków na ich niezależność, nalotu ulotek, kłamstw i pomó-

wień. Powiedziała, że aby zniszczyć Ściegiennego Burmistrz osobiście zwołuje zebranie 

osiedlowe, które ma się odbyć 20 września, jednym punktem było odwołanie Osiedlowego 

Kosarzysk. Zwrócił uwagę, że powyższe przesłanki dają dużo do myślenia, kiedy bierze 

udział obstawa Burmistrza, patrol policji Piwnicznej w czasie zebrania. Powiedziała, że sytu-

acja ta wywiera podejrzenie na mieszkańcach, zwłaszcza, że nie ma możliwości do ustosun-

kowania się do nurtujących problemów mieszkańców. Stwierdziła, że z jednej strony bulwer-

suje obstawa policyjna, która sugeruje, że wśród zebranych są elementy kryminalne, które 

mogą zakłócić bezpieczeństwo władzy. Powiedziała, że tak jak przewidywali zebrani zebranie 

rozpoczęło się wielką parodią urągając statutowi Rady, kiedy w prezydium zebrania zaczęły 

się targi, kto ma przewodniczyć obradom, gdzie Burmistrz organizował, zlecił prowadzenie 

Przewodniczącemu Rady, Przewodniczący scedował tę funkcję na inspektora z Urzędu. 

Stwierdził, że to było już za wiele farsy dla mieszkańców, którzy marnują czas na rozgrywki, 

wówczas skończyła się cierpliwość mieszkańców i zaczęli opuszczać salę zebrania dodatko-

wo zdeterminowani. Powiedziała, że ratując prestiż władz Miasta i Gminy była pani Dyrektor 

MZGKiM, która ma wielki szacunek i poważanie u mieszkańców Kosarzysk i Miasta i Gmi-

ny poprosiła wychodzących, aby z powrotem zostali, a wówczas było przeprowadzone nad 

panem Ściegiennym głosowanie no i dostał on znowu wotum zaufania. Zwróciła uwagę, że 

mieszkańcy są władzą w Kosarzyskach, zostali zlekceważeni przez ratusz o prowadzeniu 

zebrania, gdzie był wskazany inspektor Grucela, który nie jest mieszkańcem Osiedla ani 

radnym. Powiedziała, że chciała by zobaczyć, jeżeli chodzi o słynną świetlice, ponieważ pan 

Burmistrz kiedyś jej powiedział, że ma jakieś pretensje, gada głupoty, gdzie jest świetlica  

w szkole. Poinformowała, że Kuratorium tam było piątego i zapytała, czy można zobaczyć 

jakie zalecenia. Stwierdziła, że jak nie będzie miała odpowiedzi to jeszcze o coś innego zapy-

ta. Powiedziała, że niestety ta świetlica jest na podeście jak wiadomo. Poinformowała, że  

w projekcie budżetu nie ma złotówki na Łomnicę, a trzeba chodniki wszędzie. Zapytała, gdzie 

będą umarłych wyrzucać stwierdzając, że mówiła milion razy i będzie gadała. Poinformowa-

ła, że cmentarz im się fizycznie kończy. Powiedziała, że czeka na jakąkolwiek odpowiedź, 

chyba że się nie doczeka.  
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Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwracając się do pani Radnej zapytał pytanie pani Radna, czy jest w stanie policzyć do ilu 

instytucji wysłała donos na Burmistrza. 

 

Maria Adamuszek – Radna  

Powiedziała, że dba o ludzi i będzie wysyłać gdzie trzeba.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zapytał pani Radnej, czy naprawdę jej nie jest wstyd. Stwierdził, że swoje brudy się pierze  

u siebie. 

 

Maria Adamuszek – Radna  

Zapytała pana Burmistrza, co on robi stwierdzając, że nic nie robi w magistracie. Zadała 

pytanie czemu nocami i w niedzielę świeci się światło informując, że mają zdjęcia.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że to jest wszystko nagrywane i to wszystko ludzie widzą, więc prosi, aby 

zachować jakieś pozory.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że skoro tych dwoje radnych tak bardzo interesuje jego przesiadywanie  

w Urzędzie, to powie, że w ciągu dnia ma spotkania z różnymi osobami, być może więcej 

czasu potrzebuje na przygotowanie i się przygotowuje. Poinformował, że ma nienormowany 

czas pracy, ale radnych boli to, że swój czas prywatny oddaje mieszkańcom gminy i sprawom 

gminy. Zapytał, czy naprawdę pan Mariusz Lis nie wie, gdzie jest jego adres zamieszkania, 

czy naprawdę musi po rynku chodzić, żeby całą minutę iść do swojego domu. Poprosił, aby 

nie wymyślać głupot, bo naprawdę poziom tej dyskusji jest żenujący. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Podziękował wszystkim.  

 

Ad. 2. Zakończenie obrad.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zakończył obrady.  

 

Na tym zakończono obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju.  

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Adam Musialski 

 

 

 

 

Protokołowała 

Magdalena Nieć 

 
 


